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ورزش

ملی پوش سابق والیبال در شهداب یزد
مهدی مهدوی، پاســـور باتجربه ســـابق تیم های ملی والیبال ایران و فصل گذشته فولاد سیرجان ایرانیان 

که ســـابقه 16ســـال بازی در لیگ برتر والیبال ایران را در کارنامه خود دارد، با عقد قراردادی دوساله به تیم 

والیبال شـــهداب یزد پیوســـت. در کارنامه مهدوی قهرمانی بازی های آسیایی گوانگجو و دو قهرمانی و دو 

نایب قهرمانی جام ملت های آســـیا، حضور در المپیک ریو، چهارمی لیگ جهانی والیبال 2014 و ششمی 

قهرمانی جهان در لهستان دیده می شود.

احتمال میزبانی ارومیه در کشتی باشگاه های جهان
باوجودی که ویروس کرونا تمام فعالیت های کشتی در سراسر دنیا را تا 10 تیرماه رسما به حالت تعلیق درآورده است، اما تلاش ها برای برگزاری 

لیگ برتر و لیگ باشگاه های جهان در سال 99 همچنان ادامه دارد. فدراسیون کشتی تصمیم دارد لیگ برتر آزاد و فرنگی را در شهریورماه 

استارت بزند و در ادامه نیز مسابقات باشگاه های جهان در هر دو رشته در آذرماه برگزار شود. امسال برخلاف سال گذشته، رقابت های 

آزاد و فرنگی در دو شهر مجزا به انجام خواهد رسید و تا امروز میزبانی کردستان از مسابقات فرنگی باشگاه های جهان قطعی شده است. 

عبدالمهدی نصیرزاده، رئیس سازمان لیگ کشتی در این باره خبر داد که ارومیه نیز میزبانی رقابت های کشتی آزاد را برعهده خواهد گرفت.

این روزها بحث بر سر این موضوع که مسابقات 

فوتبال از چه تاریخی آغاز خواهد شد، حسابی 

داغ شـــده و در هر کشوری زمانی تقریبی برای 

این اتفاق پیش بینی شده است. بااین حال در 

شرایطی که ویروس کرونا تمام دنیا را تحت تاثیر 

خود قرار داده، آیتم های مختلفی باید درکنار هم 

قرار بگیرند که بتوان یک مســـابقه فوتبال را در 

بهترین حالت برگزار کرد. استریل کردن محیط 

ورزشگاه ها، گرفتن تست کرونا، ایجاد محل هایی 

برای قرنطینه، برنامه ریزی مناسب برای رویدادها 

و البته ایجاد جوی مناســـب و هیجان انگیز در 

ورزشگاه هایی که قرار اســـت مدت ها خالی از 

تماشاگر باشد و عدم حضور هواداران می تواند تا 

حد زیادی از جذابیت این ورزش کم کند. درکنار 

تمام این مسائل یکی از اصلی ترین فاکتورهایی 

که وجود دارد، مربوط به خود بازیکنان و آمادگی 

فیزیکـــی و مهم تر از آن آمادگی روحی آنها برای 

بازگشت به زمین مسابقه است.

    مشکلات روانی ورزشکاران

هفته گذشته اتحادیه جهانی بازیکنان فوتبال از 

افزایش افسردگی در بین بازیکنانی که در خانه 

قرنطینه شده اند، خبر داد. اوا کانیرو، پزشک سابق 

چلسی در ارزیابی وضعیت این بازیکنان به این 

نتیجه رسیده که افرادی که به تصور عموم بسیار 

قوی و مانند ماشین هایی توقف ناپذیر هستند، 

بسیار آسیب پذیرند و اضطرابی که سایر مردم در 

اثر شیوع کووید-19 دارند وارد زندگی ورزشکاران 

نیز شده است.

ورزشـکاران هـم ماننـد همـه مـا بـا ایـن پرسـش 

اساسـی روبـه رو هسـتند کـه چگونـه بایـد دوباره 

سـر کار خـود برگردنـد، آن هم درحالی که تماس 

بدنی زیادی در فوتبال وجود دارد و با این اپیدمی 

فراگیر، مشـکلات زیادی برای آنها ایجاد خواهد 

شـد. آنهـا پیـش از آغـاز هرگونه فعالیت ورزشـی 

باید از لحاظ روانشناسی و ذهنی برای رویارویی 

با هر چالشـی آماده شـوند و این موضوع بسـیار 

دشـوار خواهـد بـود. مـت کانلیـف، روانشـناس 

بخش زندگی و علوم ورزشـی دانشـگاه گرینویچ 

دراین باره می گوید: »هم اکنون تحقیقات زیادی 

در ایـن زمینـه در جریان اسـت. محققـان زیادی 

بـه بررسـی اثـرات روانـی شـیوع ایـن بیمـاری در 

عملکردهای ورزشی و حتی سلامت ذهنی افراد 

پرداخته انـد، چراکه این وضعیت تاکنون سـابقه 

نداشـته و کاملا جدید اسـت.«

به عقیده روانشناسان، استرس تاثیری منفی بر 

عملکرد افراد دارد. در ورزشـــکاران این موضوع 

باعث افزایش بیماری و مصدومیت و همچنین 

افزایش طول درمان آنها می شود. کانلیف ادامه 

می دهد: »استرس می تواند روی دوران نقاهت و 

بهبودی بیماری و آسیب ها تاثیر بگذارد. همچنین 

در افزایـــش ضربان قلب و فشـــار خون نیز موثر 

اســـت و به همین دلیل بهبودی افراد را به تاخیر 

می اندازد. این موضوع روی تصمیمات بازیکنان 

در زمین مسابقه نیز اثرگذار است، مثلا یک پاس 

اشتباه یا یک تکل خشن و بی محابا. اساسا کاری 

که استرس با بدن انسان انجام می دهد، باعث 

می شود رفتارهای بی پروایانه تری از خود نشان 

دهیم. همچنین این اتفاق مخصوصا اســـترس 

روانـــی روی تمرینات، بازده و عملکرد بازیکنان 

در زمیـــن و حتی روابط اجتماعی آنها تاثیرگذار 

است. هراس از اینکه افراد به این بیماری مبتلا 

شوند روی سیستم ایمنی افراد نیز تاثیر منفی 

خواهد داشت.«

    اثرات محیط های استرس زا

آغاز دوباره مســـابقات نه تنها باعث کاهش این 

استرس نمی شـــود، بلکه آن را افزایش خواهد 

داد و مسلما روی عملکرد بازیکنان در زمین نیز 

تاثیرگـــذار خواهد بود. حتی درصورتی که تمام 

بندهای پروتکل های بهداشتی به دقت اجرا شود، 

باز هم تضمینی برای سلامت افراد در تمرینات 

و مســـابقات نیســـت. رافائل متئوس، محقق 

روانشناسی ورزشی در دانشگاه مادرید نسبت 

به افزایش خطر مصدومیـــت در بین بازیکنان 

در چنین شرایطی هشدار می دهد و می گوید: 

»مصدومیت پدیده ای بسیار پیچیده است، چراکه 

معمولا علت های مختلفی دارد. استرس یکی از 

علل رایج در ایجاد آسیب دیدگی در بین ورزشکاران 

اســـت. به همین علت اگر آنها مدت زیادی را در 

محیط های استرس زا قرار گیرند و نگران ابتلا به 

کرونا باشند یا در قرنطینه طولانی مدت قرار گرفته 

و از سرنوشت و آینده خود بی خبر باشند شانس 

مصدومیت شان بالا می رود.«

براسـاس تحقیقـی کـه در فرانسـه انجـام شـده، 

از هـر چهـار بازیکـن، سـه نفر از آسـیب دیدگی 

هـراس دارنـد و ایـن تـرس پـس از دومیـن بـازی 

آنهـا تـا 6 برابـر افزایـش می یابد. بـه همین دلیل 

متئوس معتقد است باشگاه ها باید برنامه جامع 

و دقیقـی بـرای کنتـرل اسـترس بازیکنـان خود 

داشـته باشـند تا در شـروع دوباره بازی ها دچار 

مشکل نشوند: »با استفاده از تکنیک های به روز 

علمی می توان این کار را انجام و میزان استرس 

در بیـن بازیکنـان را تا حدی زیادی کاهش داد و 

کنترل کرد. اسـتفاده از یک روانشـناس ورزشی 

می توانـد باعـث شـود تـا خطـر مصدومیـت 

بازیکنان کمتر شـود.«

پیش از این نیز مشابه این اتفاق در سال 2011 و 

در رقابت های لیگ هاکی آمریکا رخ داده بود که 

میزان آسیب دیدگی بازیکنان پس از وقفه ای 14 

هفته ای در مسابقات به مقدار زیادی بالا رفت و 

در همان ماه نخست تقریبا دوبرابر حد نرمال بود.

تاثیراتمخربقرنطینهطولانیمدتواسترسرویورزشکاران

خطر افزایش مصدومیت پس از بازگشت فوتبال

آغاز کار جانشین کولاکوویچ از ابتدای سال بعد

نشست یک روزه هم اندیشی پیشکسوتان، مربیان، کارشناسان و اصحاب 

رســـانه دیروز )دوشنبه( به ریاست محمدرضا داورزنی، رئیس فدراسیون 

والیبال برگزار شد. رئیس فدراسیون والیبال، با مطرح کردن این پرسش 

کـــه از تیم ملـــی در آینده چه انتظاراتی داریم، گفـــت: »هدف برگزاری 

نشســـت های هم اندیشـــی، برآورده کردن انتظارات مردم از تیم ملی و 

والیبال ایران است و باید با استفاده از ظرفیت خانواده والیبال به ارتقای 

جایگاه جهانی این رشته ورزشی کمک کنیم.« داورزنی با یادآوری اینکه 

والیبال ایران در رده های سنی نوجوانان و جوانان قهرمانی کسب کرده 

و در بزرگســـالان نیز در جمع 8 تیم برتر جهان قرار دارد، گفت: »باید با 

برنامه ریزی بهتر و استفاده از توانایی خانواده این رشته ورزشی، به تثبیت 

و ارتقای این جایـــگاه کمک کنیم. هرچند وضعیت ایران و جهان ازنظر 

بحران ویروس کرونا، به گونه ای است که هنوز تکلیف برگزاری مسابقات 

2020 مشخص نیست. برنامه پیشـــنهادی کنفدراسیون والیبال آسیا 

برای مسابقات قهرمانی نوجوانان و جوانان این رشته در قاره آسیا تدوین 

شده، اما هنوز برگزاری آنها نیز قطعی نیست.

از سوی دیگر پیش بینی شده که لیگ های ملی کشورها زودتر شروع شود 

تا در آوریل به پایان برسد تا تیم های ملی فرصت مناسب برای آماده سازی 

المپیک توکیو داشته باشند.« داورزنی درمورد انتخاب سرمربی آینده تیم 

ملی والیبال ایران اظهار داشت: »بحث ارز که این روزها زیاد درمورد آن 

صحبت می شـــود، یک موضوع ثانویه اســـت. باید بدانیم والیبال ایران 

آماده حضور در المپیک است. هرکسی به عنوان سرمربی آینده تیم ملی 

انتخاب شـــود، از 5 فروردین ماه زودتر نمی تواند کارش را شروع کند و تا 

مردادماه زمان دارد تا تیم را آماده حضور در المپیک کند.«

حسنی پور: بعد از دوره کرونا وضعیت خوبی دارم

سعید حسنی پور، مربی تیم ملی کاراته در گفت وگو با تسنیم، درباره ابتلا 

به ویروس کرونا و شکســـت این بیماری اظهار داشـــت: »در اوایل شیوع 

ویروس کرونا در ایران و در اواخر ســـال گذشته برای انجام کاری به امارات 

سفر کردم که در این کشور جواب تست کرونای من مثبت اعلام شد و برای 

درمان بیماری 21 روز در بیمارســـتان بستری شدم. به دلیل دوری از ایران 

و به خاطر اینکه خانواده ام نگران نشوند، خبر ابتلا به ویروس کرونا را حتی 

به آنها هم اعلام نکردم. البته درحال حاضر و پس از پشت ســـر گذاشـــتن 

مراحل درمانی و بازگشـــت به ایران خانواده ام همه چیز را می دانند. دقیقا 

در روزهایی به کرونا مبتلا شـــدم که سیامند رحمان، قهرمان بزرگ ورزش 

کشورمان فوت کرده بود.«

مربـــی تیم ملی کاراته درباره علائم بیماری و نحوه درمان خود عنوان کرد: 

»پس از ورود به کشور امارات تستی از من گرفته شد که نتیجه آن مشکوک 

بود. فردای تست اول، تست دوم را انجام دادم که نتیجه آن مثبت شد. پس 

از این اتفاق تا 16 روز هر ســـه روز یک بار از من تست می گرفتند که نتیجه 

آن مثبت می شد. نکته جالب اینکه در ابتدا تنها گلودرد داشتم و اصلا فکر 

نمی کردم کرونا داشـــته باشم. از لحاظ روحی در مدت 21 روز بستری در 

بیمارستان دبی روزهای سختی را پشت سر گذاشتم. در این مدت خیلی 

اذیت شدم و حدود هشت کیلوگرم وزن از دست دادم، اما خدا را شکر درحال 

حاضر شرایط خوبی دارم.«

منهای فوتبال

سیامک خاجی
  روزنامه نگار

  گفت وگو

با اعلام رئیس جمهور درخصوص بازگشایی اماکن ورزشی و 

استادیوم ها البته به صورت پلکانی، موضوعی که ورزشی ها 

و به خصـــوص فوتبالی ها را نگران و ناراحت کرده آغاز مجدد 

تمرینات و رقابت های لیگ برتر اســـت و طی این یکی، دو 

روز گذشـــته اظهارنظرهایی ازسوی مدیران لیگ برتری هم 

مطرح شده است. برخی مدیران باشگاه ها مدعی شده اند 

ورزشکاران درصورت ابتلا به کرونا باید ورزش قهرمانی را کنار 

بگذارند چراکه ریه شان 40 درصد تخریب می شود و دوسال 

برای ترمیم آن زمان لازم است.

اینکه شروع فوتبال تا چه حد می تواند برای سلامتی بازیکنان 

خطرناک باشـــد و آیا اصلا ریه فرد مبتلا را درگیر می کند یا 

خیر، ســـوالی بود که از بهار حسن میرزایی، مشاور پزشکی 

ورزشی فدراسیون فوتبال و افسر پزشکی و کنترل دوپینگ 

کنفدراســـیون فوتبال آسیا پرسیدیم. او در این خصوص به 

»فرهیختـــگان« گفت: »اول از همه باید بگویم که این اتفاق 

می افتد و فوتبال در تمام دنیا آغاز می شـــود و به غیر از دو 

کشـــور فرانســـه و هلند در تمام دنیا تمرینات و رقابت ها به 

زودی از سر گرفته می شود و حتی در ایتالیا تیم های سری 

A به بازیکنان شـــان اعلام کرده اند که برای شروع تمرینات 

به این کشور برگردند و آلمانی ها هم تمرینات خود را شروع 

کرده اند. اعتقاد من بر این است که فوتبال در کشور ما هم آغاز 

می شود و ما تنها باید به دنبال ایمنی درست برای ورزشکاران 

باشیم و نباید برای شروع عجله داشته باشیم. می توانیم این 

کار را در کمال آرامش پیش ببریم.«

او ادامه داد: »ویروس کرونا دو ویژگی شاخص دارد؛ اول اینکه 

این ویروس به شـــدت مسری اســـت و موضوع دوم هم نرخ 

بالای کشندگی این ویروس است. این دو موضوع نگرانی ها 

را بیشتر می کند و البته ناشناخته بودن تمام ابعاد این ویروس 

هم موضوع دیگری است که موجبات نگرانی را فراهم کرده 

است. فوتبال به دلیل درگیرهایی که در تمرینات و بازی ها 

برای بازیکنانش ایجاد می کند و همچنین سطوحی که در 

رختکن وجود دارد، حساسیت بیشتری برای کارشناسان و 

جامعه پزشـــکی ایجاد می کند. البته تا زمانی که ما نتوانیم 

تمام ابعاد ویروس را شناسایی کنیم و واکسن پیشگیری آن 

را کشف نکنیم، این نگرانی ها ادامه خواهد داشت.«

حســـن میرزایی افـــرود: »از دغدغه هایی که برای شـــروع 

مســـابقات فوتبال می توانم به آن اشاره کنم علاوه بر اینکه 

برخورد در آن بســـیار زیاد است در راهروها و رختکن برخورد 

با افراد و سطوح خیلی زیاد است. موضوع دیگر که در دنیا 

خیلی به آن اهمیت می دهند و در کشور ما کمتر به آن توجه 

می شود، موضوع آسیب دیدگی ها است که منجر به حضور 

آنها در مراکز پزشکی می شود و این خودش خطر ابتلا را بیشتر 

می کند. ضمن اینکه ما در کشور اسلامی زندگی می کنیم 

و موضـــوع ماه رمضان را هم داریم که حالا بازیکنان ناآماده 

ازلحاظ بدنی چگونه می توانند تمرینات سنگین را در شرایط 

روزه داری انجام دهند.«

او خاطرنشان کرد: »یک بازیکن برای رسیدن به آمادگی قبل از 

مسابقات باید نیمی از زمانی را که در قرنطینه بود با تمرینات 

اصولی بگذراند تا بتواند به آمادگی قبل از تعطیلی تمرینات 

برگردد. الگوی این تمرینات هم ابتدا به صورت انفرادی است، 

بعد در گروه های کوچک و سپس تمرینات گروهی. البته چون 

بازیکنان ما در دوران قرنطینه تمرینات انفرادی داشته اند کار 

آنها برای رسیدن به دوران آمادگی سهل تر است.«

اینکه آیا تنها صنفی که باید همچنان تعطیل باشـــد ورزش 

است، سوال بعدی ما از حسن میرزایی بود. او در این خصوص 

گفت: »با توجه به اینکه در ورزش ما فشار بیش از حد به بدن 

وارد می کنیـــم، این صنف را از تمام اصناف جدا می کند. با 

توجه به ناشـــناختگی این ویروس که به اجزای مختلفی در 

بـــدن ضربه بزند که از کلیه، ریـــه، مغز و قلب می توانیم نام 

ببریـــم، اما موضوعی که این ویروس را برای یک ورزشـــکار 

خطرناک می کند موضوع قلب است. این ویروس از دو طریق 

می تواند به قلب ضربه بزند که یکی توفان مواد التهابی است 

که در بدن برپا می شـــود و این می تواند به بافت قلب آسیب 

بزند و التهاب قلبی ایجاد کند و بحث دیگر درگیری مستقیم 

بافت و سلول های قلبی است و می تواند به صورت مستقیم 

التهاب داخلی قلبی ایجاد کند و اگر با این مشـــکلات یک 

ورزشـــکار تمرین و بازی سنگین انجام دهد، احتمال مرگ 

برایش وجود دارد.«

او ادامه داد: »البته چون ممکن است دو سال دیگر این ویروس 

با ما همراه باشد باید یک سری پروتکل ها را رعایت کنیم. اول 

اینکه پیش از تمرینات بازیکن مورد آزمایش قلبی قرار گیرد. 

راه دیگر سی تی اسکن ریه است که می توانیم تشخیص دهیم 

که بازیکن به این بیماری مبتلاست یا خیر که البته نمی توانیم 

به دلیل مضراتش هر روز آن را انجام دهیم.« 

مشـاور پزشـکی ورزشـی در خاتمه از راه حل های پیشگیری 

از انتشـار ایـن ویـروس در اسـتادیوم ها گفـت: »بایـد بـرای 

ضدعفونی کـردن رختکـن، تونل هـا و زمیـن بـازی فکـری 

اساسـی کـرد. بهداشـت شـخصی مثـل شسـتن دسـت ها 

و داشـتن لیـوان یـا بطـری آب جداگانـه می توانـد بـه عـدم 

گسـترش ایـن ویـروس کمـک کنـد.«

افسرپزشکیAFCدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:کرونابرایقلبورزشکارخطرناکترازریهاست

فوتبال در ایران هم مثل تمام دنیا آغاز می شود

آرش محمدی
  روزنامه نگار

امباپه تمدید می کند

کیلیان امباپه که گفته می شود موردتوجه باشگاه هایی همچون رئال مادرید و 

لیورپول قرار دارد، ممکن است در جمع پاریسی ها باقی بماند. نشریه فرانسوی 

»اکیپ« با انتشار گزارشی مدعی شد، ستاره فرانسوی پاری سن ژرمن قصد دارد 

قرارداد خود را با این باشـــگاه فرانسوی تمدید کند.  طبق این گزارش، امباپه از 

وضعیتش در پاری سن ژرمن راضی است و باشگاه هم پیشنهادی به وی داده که 

درصورت پذیرفتن آن، دستمزدش هم اندازه نیمار، هم تیمی برزیلی اش خواهد 

شد. درحال حاضر دستمزد این مهاجم فرانسوی، نصف دستمزد 600هزار پوند 

در هفته نیمار 28ســـاله است. اخیرا نشریه »Sport 10 Le« فرانسه اعلام کرده 

بود، یورگن کلوپ، سرمربی آلمانی سرخپوشان مرسی ساید با پدر امباپه 21ساله 

تماس گرفته و از علاقه اش برای پیوســـتن این بازیکن به لیورپول سخن گفته، 

این درحالی است که رئالی ها هم درحال برنامه ریزی برای جذب او در تابستان 

2021 هستند. این مهاجم فرانسوی که تا پایان ماه ژوئن 2022 تحت قرارداد 

پاری سن ژرمن است، این فصل در 33 بازی برای پاریسی ها به میدان رفته و ضمن 

به ثمر رساندن 30 گل، 17 پاس  گل هم برای هم تیمی هایش ساخته است.

تخفیف 50درصدی نیمار به بارسا

روزنامـــه اســـپانیایی مدعـــی شـــد نیمـــار بـــرای بازگشـــت بـــه بارســـلونا پیشـــنهاد 

وسوســـه انگیز پاری ســـن ژرمن را رد کـــرده اســـت. نیمـــار در ســـال 2017 از 

بارســـلونا جـــدا شـــد و بـــا 222 میلیـــون یـــورو راهـــی پاری ســـن ژرمن شـــد. 

ــن ژرمن  ــورش را در پاری سـ ــل حضـ ــومین فصـ ــی سـ ــتاره برزیلـ ــن فوق سـ ایـ

ــواداران  ــت و هـ ــی نیسـ ــم راضـ ــن تیـ ــور در ایـ ــا از حضـ ــد امـ ــه می کنـ تجربـ

ـــال  ـــن ح ـــا ای ـــد. ب ـــت ندارن ـــن رضای ـــن بازیک ـــرد ای ـــم از عملک ـــی ه ـــم پاریس تی

باشـــگاه پاری ســـن ژرمن قصـــد دارد قـــرارداد نیمـــار را تمدیـــد کنـــد و مانـــع 

ـــت  ـــنبه نوش ـــماره روز دوش ـــپانیا در ش ـــدو اس ـــه المون ـــود. روزنام ـــی او ش جدای

ـــه بارســـلونا حاضـــر اســـت دســـت بـــه هـــر کار بزنـــد  کـــه نیمـــار بـــرای بازگشـــت ب

ـــراردادش  ـــد ق ـــرای تمدی ـــگاه را ب ـــه انگیز باش ـــنهاد وسوس ـــه او پیش ـــا جایی ک ت

رد کـــرده اســـت و می خواهـــد بـــه بارســـلونا برگـــردد. طبـــق اعـــلام روزنامـــه 

المونـــدو، نیمـــار بـــرای بازگشـــت بـــه بارســـلونا حتـــی حاضـــر اســـت حقـــوق 

خـــود را هـــم نصـــف کنـــد کـــه ایـــن هـــم نشـــان می دهـــد او خیلـــی دوســـت 

دارد بـــه آبی اناری هـــا برگـــردد.

اینتر هم پوگبا را می خواهد

باشگاه یوونتوس به همراه رئال مادرید مدت هاست وضعیت پل پوگبا را زیرنظر 

دارند و برای به خدمت گرفتن این بازیکن در تابستان پیش رو برنامه ریزی می کنند، 

اما حالا خبر می رســـد که یک باشـــگاه دیگر در سری A نیز به صف مشتریان 

این هافبک فرانســـوی اضافه شده است. نشریه ایتالیایی »گاتزتا دلواسپورت« 

چاپ میلان با انتشـــار گزارشی مدعی شـــد باشگاه اینتر خود را آماده رقابت با 

باشـــگاه هایی همچون یوونتوس و رئال مادریـــد برای جذب پل پوگبا می کند. 

طبق این گزارش آنتونیو کونته از وضعیت خط میانی تیمش راضی نیست، این 

درحالی اســـت که کریستین اریکسن که در پنجره زمستانی اخیر از تاتنهام به 

نراتزوری پیوست، هنوز نتوانسته خودش را در این تیم جا بیندازد، از این رو کونته 

خواهان اضافه شدن پوگبا به خط میانی تیم تحت هدایتش است. درحالی که 

انتظار می رود باشـــگاه اینتر در پایان فصل با فروش چند بازیکن خود ازجمله 

لائوتارو مارتینس، بودجه لازم برای خرید پوگبا را تامین کند، مدیران این باشگاه 

امیدوار هستند تا هافبک پیشین یوونتوس نیز برای عملی شدن این انتقال با 

کاهش دستمزد خود موافقت کند.

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

فیگودرگفتوگوباسانلندن:

کار با فدراسیون پرتغال خیلی سخت است

مرد 47 ساله پرتغالی در گفت وگو با 

سان لندن در روزهای اقامت خود در 

جزیره ای در جنوب پرتغال، از آخرین 

وضعیت خود و برنامه های مشترکش 

با فدراسیون فوتبال پرتغال و همچنین یوفا خبرداد.

لوئیس فیگو مادیرا که در کارنامه خود سابقه درخشش به عنوان یک هافبک 

تهاجمی در اسپورتینگ، بارسلونا، رئال مادرید و البته اینترمیلان را دارد در پاسخ 

به سوالی درباره شایعه قرارداد خود با یوفا گفت: »این خبر آن قدر عجیب نیست 

که اسمش را شایعه بگذارید. بیش از 5 سال است که من با یوفا قرارداد دارم و 

به عنوان سفیر فوتبال اتحادیه اروپا در سایر قاره ها فعالیت می کنم و مشخص 

است که درآمد هم دارم.« 

وی ادامه داد: »قبل از بحران ناشی از شیوع ویروس کرونا، قرار بر این بود که من 

در قاره آفریقا به خصوص در چند کشور شمالی این قاره اقدام به استعدادیابی 

کرده و یک بنیاد خیریه زیرمجموعه یوفا تاسیس و آن را مدیریت کنم، اما اکنون 

این پروژه فعلا لغو شده و باید صبر کنیم تا آینده درباره آن تصمیم بگیرد.«

فیگو درباره مذاکرات خود با فدراسیون فوتبال پرتغال تصریح کرد: »خبر مربوط 

به مربیگری من دروغ  محض است من هرگز چنین چیزی را نپذیرفته ام و البته 

آنها نیز چنین چیزی را با من مطرح نکرده اند. قرارداد من با فدراسیون به عنوان 

مشاور در امور قراردادهای حقوقی است و من توانسته ام برای پرتغال کرسی های 

مهمی در یوفا و فیفا کسب کنم. کار کردن با فدراسیون فوتبال پرتغال خیلی 

سخت است و شرایط سخت آنها گاهی من را از ادامه فعالیت در این حوزه 

پشیمان می کند.« فیگو درباره بنیاد خیریه مشترک خود با میشل سالگادو و 

اینیستا گفت: »هیات مدیره این بنیاد خیریه در زمان حضور من 

در بارسلونا شکل گرفت. پس از آن بارها تغییر کرد و اکنون 

ما دوستان مشترک زیادی داریم. در این بحران خاص نیز 

کمک های زیادی از سوی مردم و خیران در اسپانیا، ایتالیا و 

پرتغال جمع آوری شد. بیشتر آنها به سمت بیمارستان ها 

هدایت شد و البته طبق برنامه قبلی به کودکان مبتلا 

به سرطان کمک مالی بیشتری کردیم.«

فیگو درباره حضور رونالدو در یوونتوس گفت: »از 

همان ابتدا به او گفتم که اشتباه می کند، البته 

رئال مادرید رفتار خوبی با او نداشت، همان طورکه 

با بسیاری از ستارگان خود بدرفتاری می کند 

اما بهتر بود صبر کند و انتخاب بهتری داشته 

باشد. درهرحال برای هموطن خود همیشه آرزوی 

موفقیت کرده ام، رونالدو را بسیار دوست دارم و از 

اینکه رکورد مرا شکسته است، بسیار خوشحالم.«

مصاحبه  روز

بابک سرانی آذر
 مترجم


